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PROTOKÓŁ Nr XLVI/2014 

z przebiegu obrad Rady Gminy Leszno 

w dniu 29 maja 2014 r. 

 

Przewodnicząca Rady p. Barbara Koza otworzyła o godzinie 17:40 obrady XLVI sesji Rady Gminy 

Leszno w dniu 29 maja 2014r. Powitała Wójta p. Andrzeja Cieślaka, p. skarbnik Urszulę Jeziorską, 

p. mecenas Halinę Dańko oraz radnych, sołtysów i mieszkańców gminy. Przewodnicząca 

poinformowała, że listę obecności podpisało 14 radnych (nieobecna radna Bożena Śliwińska),                 

a więc posiedzenie jest prawomocne do podejmowania uchwał.  

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady  oczytała planowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia; 

2. Przyjęcie porządku obrad; 

3. Przyjęcie protokołu z obrad Rady Gminy Leszno Nr XLIV/2013 z dnia 26 marca 2014r.,  

4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej; 

5. Interpelacje i zapytania Radnych; 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2014; 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Leszno na sołectwa; 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej; 

9. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Leszno od 

osoby fizycznej z przeznaczeniem na drogę gminną; 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Grądy, Gmina Leszno; 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkole 

podstawowej dla których organem prowadzącym jest Gmina Leszno; 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu podziału Powiatu 

Warszawskiego Zachodniego na okręgi wyborcze przekazanego przez Starostę 

Warszawskiego Zachodniego z dnia 28 kwietnia 2014r.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Przedszkola 

Publicznego w Zaborowie; 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Stanisławy Kucharskiej na działania 

Wójta Gminy Leszno; 

15. Przyjęcie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Leszno”. 

16. Przyjęcie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

wyboru metody  ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki tej opłaty; 

17. Przyjęcie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi;  

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych; 

19.  Sprawy różne; 

20.  Zamknięcie posiedzenia.  
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Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady odczyta pismo od Wójta Gminy p. Andrzeja Cieślaka 

do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, które wpłynęło również do wiadomości 

Przewodniczącej Rady Gminy następującej treści: 

„ W związku z zapisem § 27 ust. 3 i 4 Statutu Gminy Leszno proszę o wyjaśnienie na jakiej 

podstawie Komisja zajęła się rozpatrywaniem skargi p. Kucharskiej oraz wskazanie w jakim 

zakresie i jakie przepisy prawa powszechnie obowiązującego, bądź miejscowego, zostały naruszone 

skoro Komisja uznała skargę za „częściowo zasadną”. Informuję również, że do dnia dzisiejszego 

oficjalnie nie otrzymałem protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję, mimo, że § 32 ust. 

2 pkt d Statutu Gminy Leszno stanowi, że ma to nastąpić w terminie 3 dni od daty  jego podpisania.  

 W mojej opinii naruszenie procedury przewidzianej dla pracy Komisji może stanowić                 

o nieważności  jej stanowiska, jak również uchwały podjętej przez Radę Gminy Leszno w tej 

sprawie.” 

Przewodnicząca zaznaczyła, że pismo jest z dnia 26 maja, a Rada otrzymała je w dniu 

wczorajszym, dlatego nie było czasu na przygotowanie odpowiedzi i zastanowienie się nad 

tematem. Wczoraj obradowały wszystkie Komisje Statutowe i zajmowały się tym tematem. 

Powiedziała, że od wielu lat praktykowane jest rozpatrywanie skarg przez Komisję Rewizyjną bez 

zlecania kontroli odrębną uchwałą. Zaznaczyła, że ani wydział prawny Wojewody sprawdzający 

uchwały ani kontrola, która miała miejsce w roku ubiegłym nie zakwestionowali takiego 

postępowania. Powiedziała, że wszystkie skargi wpływające do Rady Gminy kierowane były do 

Komisji Rewizyjnej, która zajmowała się ich rozpatrzeniem.   

Przewodnicząca oczytała zapis § 27 Statutu Gminy Leszno „1. Komisja Rewizyjna podlega 

wyłącznie radzie gminy i w jej imieniu podejmuje kontrole na zlecenie. Opiniuje wykonanie 

budżetu gminy oraz występuje do rady gminy z wnioskiem w sprawie udzielenia lub nie udzielenia 

absolutorium wójtowi gminy. 2. Wniosek w sprawie udzielenia lub nie udzielenia absolutorium 

podlega zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 3. Zlecenie przeprowadzenia 

kontroli przez komisję wydaje rada w drodze uchwały w głosowaniu jawnym na wniosek: 

a) komisji rady, 

b) radnego,  

c) pism i skarg obywateli kierowanych do rady gminy lub przewodniczącego 

4.Rada Gminy zlecając komisji przeprowadzenie kontroli określa jej zakres i przedmiot oraz termin 

jej przeprowadzenia.” 

Przewodnicząca powiedziała, że plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok bieżący przyjęty przez Radę 

Gminy w drodze uchwały przewiduje badanie zasadności zarzutów w skargach kierowanych do 

Rady Gminy lub do Przewodniczącego Komisji. Zapytała p. mecenas czy rada popełniła błąd 

przekazując skargi bezpośrednio do Komisji Rewizyjnej bez podejmowania odrębnych uchwał              

o zleceniu kontroli?  

Pani Barbara Pszczółkowska – Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy działania podejmowane 

przez Komisję Rewizyjną są zgodne z prawem i mają umocowanie prawne w uchwale, o której 

mówiła Przewodnicząca Rady czy też działania te były niezgodne z prawem?   

Pani Halina Dańko – Radca Prawny poprosiła o doprecyzowane pytania.  

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że Wójt w cytowanym piśmie zarzuca 

Radzie Gminy, że praktyka jaka była dotychczas stosowana przy rozpatrywaniu skarg jest 

nieprawidłowa i nie zgodna z prawem miejscowym zapisanym w Statucie Gminy. Powiedziała, że 
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Rada Gminy chce działać zgodnie z prawem, więc prosi o podanie prawidłowego schematu 

postępowania w zakresie rozpatrywania skarg.  

Pani Halina Dańko – Radca Prawny powiedziała, że postępowanie uzależnione jest od rodzaju            

i tematu skargi. Powiedziała, że skarga o której mowa dotyczy prawidłowości postępowania 

administracyjnego przez Wójta Gminy. Stwierdziła, że jeżeli Komisja Rewizyjna miała 

przeprowadzić kontrolę prawidłowości działań Wójta, to powinna dostać upoważnienie od Rady 

Gminy w postaci uchwały w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli. Powiedziała, że Komisja 

Rewizyjna może otrzymać od Rady Gminy upoważnienie do badania wszelkich skarg na działanie 

Wójta w jednej uchwale.  

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że tego typu skargi były już rozpatrywane 

przez Radę Gminy i nikt nie kwestionował uchwał w sprawie rozpatrzenia skarg podejmowanych 

przez radę mimo, że kontrole nie były zlecane w drodze uchwały.  

Pani Halina Dańko – Radca Prawny powiedziała, że fakt, iż uchwały nie zostały zakwestionowane 

nie zwalnia rady z działania zgodnego z obowiązującymi przepisami. Powiedziała, że w celu 

rozpatrzenia skargi na działanie Wójta konieczna jest uchwała rady zlecająca kontrolę.  

Pani Barbara Pszczółkowska – Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że nie otrzymała jeszcze 

odpowiedzi na swoje pytanie. Stwierdziła, że Komisja Rewizyjna w aktach prawnych innych niż 

Statut nie ma określonego trybu pracy. Powiedziała, że Komisja Rewizyjna co roku przedkłada 

Radzie Gminy plan pracy, który rada zatwierdza w drodze uchwały. Zapytała czy Rada Gminy daje 

umocowanie prawne Komisji Rewizyjnej m.in. do badania zarzutów zawartych w skargach 

mieszkańców kierowanych do Rady Gminy lub do Przewodniczącego Komisji uchwalając plan 

pracy Komisji. 

Pani Halina Dańko – Radca Prawny powiedziała, że plan pracy przewiduje rozpatrywanie skarg, 

jednak zapisy statutu obligują Radę Gminy do zlecania każdorazowo w drodze uchwały 

przeprowadzenia kontroli. Powiedziała, że w przyszłości można zmienić zapisy statutu w ten 

sposób, żeby plan pracy zatwierdzony przez Radę Gminy był dokumentem wystarczającym do 

upoważnienia Komisji Rewizyjnej do przeprowadzania wszelkich kontroli wynikających ze skarg 

mieszkańców.  

Pani Barbara Pszczółkowska – Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że dotychczas skargi były 

rozpatrywane zgodnie z prawem zwyczajowym, w taki sposób, że Przewodnicząca Rady kierowała 

wszystkie skargi do Komisji Rewizyjnej zawiadamiając o tym Radę Gminy.  

Pani Halina Dańko – Radca Prawny powiedziała, że prawo stanowione jakim jest Statut Gminy 

jest ważniejsze niż prawo zwyczajowe.  

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że proponuje, żeby na przyszłość rada 

pomyślała o zmianie zapisów statutu, a w dniu dzisiejszym wnioskuje o zdjęcie z porządku obrad 

punktów nr 13 i 14 dotyczących rozpatrzenia skarg. Poddała pod głosowanie zgłoszony wniosek. 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła wniosek o 

zdjęcie z porządku obrad punktów 13 i 14.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wniosek  został przyjęty jednogłośnie. 

Powiedziała, że na wczorajszym wspólnym posiedzeniu oraz na kilku wcześniejszych 

posiedzeniach Komisji omawiany był wniosek p. Barbary Kieszek o urealnienie opłaty za 

dzierżawę gruntu, działki  nr ew. 471/5 o pow. 50m
2
 położonej w Lesznie. Zostało zlecone 

rzeczoznawcy majątkowemu wykonanie wyceny rzeczywistego czynszu dzierżawnego 

przedmiotowego gruntu. W operacie szacunkowym z dnia 12 maja 2014r. rzeczoznawca wykazał, 

iż miesięczna wysokość stawki czynszu dzierżawy gruntu o powierzchni  50 m
2 

 (części działki              
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o numerze ew. 471/5 położonej w Lesznie) wynosi 419 zł netto. Ustalenie stawki bazowej czynszu 

za dzierżawę  nastąpiło uchwałą Rady Gminy Leszno Nr LVII/311/2006, w której stawka za 

dzierżawę została  określona na 12 zł netto / m
2
  co po przemnożeniu dawało niemal dwukrotnie 

wyższą kwotę do zapłaty. Uwzględniając wniosek zainteresowanej został przygotowany projekt 

uchwały zmieniający stawkę miesięczną. Na wczorajszym posiedzeniu Komisji radni zdecydowali, 

żeby wprowadzić przedmiotowy projekt uchwały do porządku obrad dzisiejszej sesji. Zapytała kto                   

z radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę                  

w sprawie wyrażenia zgodny na dzierżawę gruntu na czas nieoznaczony.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła wniosek            

o wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wniosek  został przyjęty jednogłośnie,                  

a wprowadzona projekt uchwały zostaje zapisana jako pkt 16 porządku obrad.  

Następnie przewodnicząca poddała pod głosowanie zmieniony porządek obrad.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła zmieniony 

porządek obrad. 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z obrad Rady Gminy Leszno Nr XLIV/2014 z dnia 26 marca 2014r. 

 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady zapytała czy koś z radnych ma jakieś wnioski lub 

uwagi do protokołu? 

Pani Jadwiga Czarnomska – radna poprosiła, żeby w pkt. 5 pytania do p. Wójta oraz czytane pisma 

zostały wpisane jako tekst jednolity protokołu, a nie jako załączniki.  

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady poddała zgłoszony wniosek pod głosowanie. 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 13 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzym. się” przyjęła zgłoszony 

do protokołu wniosek.  

 

Ad. 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej 

 

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy Leszno   - poinformował, że: 

 został ogłoszony przetarg na budowę kilku wodociągów, nie wszystkich bo w przypadku 

niektórych inwestycji konieczne jest wykonanie projektów i uzyskanie pozwolenia na 

budowę. Ogłoszony przetarg obejmuje wodociągi: w ul. Ciosowej w Marianowie, 

Chabrowej w Wilkowej Wsi i Zacisze w Zaborówku). Rozstrzygnięcie przetargu nastąpi              

w przyszłym tygodniu.  

 został rozstrzygnięty przetarg na zadanie pn. „Rozbudowa i modernizacja budynku 

Przedszkola w Lesznie”, jednak został unieważniony ponieważ spośród 5 ofert, które 

wpłynęły, wszystkie w znaczny sposób przekraczały kwotę jaka jest przewidziana w 

budżecie gminy na to zadanie. Powiedział, że najtańsza oferta opiewała na kwotę ok. 7 mln 

150 tys. zł, a budżecie zarówno roku bieżącego jaki i w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

zapisana kwota na to zadnie wynosi 4 mln 300 tys. zł. Ogłoszony został kolejny przetarg na 

to zadanie, który zostanie rozstrzygnięty 11 czerwca. W nowym przetargu zostały 
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poprawione warunki, co miejmy nadzieję będzie miało odzwierciedlenie w tańszych 

ofertach. 

 jeżeli Państwo radni się zgodzą i podejmą uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy, 

która  przewiduje dołożenie środków na zadanie pn. „Modernizacja centrum wsi Zaborów”, 

to zostanie podpisana umowa na realizację tego zadania z firmą która zaoferowała najniższą 

kwotę w przetargu.  

 rozpoczęły się prace przy budowie kanalizacji w osiedlu przy ul. Fabrycznej, jednak okazało 

się, że wody gruntowe są bardzo wysoko co uniemożliwia prowadzenie prac. Odbyła się 

narada techniczna w tej sprawie z kierownictwem budowy i inspektorem nadzoru i zostanie 

podjęta decyzja jak prowadzić prace w zaistniałej sytuacji, żeby można było jak najszybciej 

zacząć układać rurociąg.  

 dwa tygodnie temu zostały przerwane prace związane z poprawą jakości dróg gruntowych          

z tego względu, że wykonawca ma zobowiązania również w innej gminie. Powiedział, że 

warunki atmosferyczne nie sprzyjają tego typu pracom, więc czekamy na poprawę aury i na 

powrót firmy, żeby naprawić pozostałe drogi. Zostały przerwane również naprawy dróg 

asfaltowych i z destruktu bo pogoda jest niesprzyjająca.  

 w dniu 19 maja został podpisany list intencyjny dotyczący projektu pn. „Rozwój funkcji 

edukacyjno – przyrodniczych Kampinoskiego Parku Narodowego – zagospodarowanie 

rejonu Julinek – Granica w tym stworzenie parku zwierząt”. Powiedział, że na stronie 

internetowej naszej gminy są szersze informacje w tym temacie. Powiedział, że zarówno 

Gmina Leszno jak i Gmina Kampinos są gospodarzami terenu, na którym ta inwestycja ma 

zostać zrealizowana, jednak inwestowanie będzie w gestii publiczno-prywatnej,                           

a mianowicie koszty inwestycji mają pokrywać: ZPRy S.A., KPN, Skarb Państwa, samorząd 

Województwa Mazowieckiego i inne instytucje. Szacunkowy koszt wykonania zadania to 

ok. 200 mln zł; 

 był na spotkaniu z Wojewodą i Komendantem Stołecznym Policji, na którym obecny był 

również Starosta Powiatu Warszawskiego Zachodniego oraz Wójtowie Gmin Kampinos                

i Izabelin. Spotkanie dotyczyło bezpieczeństwa na terenie gmin, które zostały objęte 

reorganizacją Policji. Powiedział, że nie udało się znaleźć „wspólnego języka”                            

z Komendantem Stołecznym i nie udało się dojść do żadnego porozumienia, dlatego na 

początku lipca ma odbyć się następne spotkanie w tym temacie – tym razem w starostwie. 

Powiedział, że podczas tego spotkania maja zostać przedstawione statystyki dotyczące 

bezpieczeństwa za I półrocze br. w porównaniu do analogicznych okresów lat 

wcześniejszych. Stwierdził, że w opinii wójtów sytuacja uległa dramatycznemu 

pogorszeniu, a Komenda Stołeczna twierdzi coś zupełnie innego.  

 11 maja odbyła się impreza „Cross z historią w tle”. Można ją zaliczyć do bardzo udanych. 

Wyraził nadzieję, że impreza będzie powtarzana  i kontynuowana w latach następnych.   

 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania Radnych 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni chcą zgłosić interpelacje lub 

zapytania?  

Nie było  interpelacji i zapytań. 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2014  
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Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady   oddała głos p. skarbnik, która omówi zapisane w 

projekcie uchwały zmiany do Uchwały Budżetowej.  

Pani Urszula Jeziorska – Skarbnik Gminy powiedziała, że wprowadzone zostały zmiany w zakresie 

wydatków budżetu oraz w planie wydatków na zadania inwestycyjne na 2014 rok nieobjęte 

Wieloletnią Prognozą Finansową. Następnie szczegółowo omówiła wprowadzone do Uchwały 

Budżetowej Gminy Leszno na rok 2014r. zmiany na podstawie uzasadnienia oraz części 

tabelarycznej uchwały (omawiana uchwała stanowi załącznik do protokołu). Wyjaśniła, że w 

związku z wyłonieniem w drodze przetargu wykonawcy zadania „Przebudowa sieci kanalizacyjnej 

sanitarnej dla osiedla mieszkaniowego w rejonie ul. Fabrycznej i Inżynierskiej w Lesznie”, gmina 

wystąpiła do Marszalka o wystawienie aneksu umowy dofinansowania zadania ze środków z UE w 

związku z niższymi kosztami. Powiedziała, że wprowadzona korekta tego zadania dotyczy tylko 

części nie objętej umową o dofinansowanie, dlatego konieczna będzie jeszcze jedna korekta po 

otrzymaniu aneksu.  

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady –  zapytała czy są jakieś pytania do p. skarbnik w tym 

temacie? Pytań nie zgłoszono, więc Przewodnicząca odczytała projekt uchwały po czym poddała go 

pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła Uchwałę 

Nr XLVI/304/2014 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2014. 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie, 

gdyż przybyła radna Bożena Śliwińska i w chwili obecnej na sali obrad jest 15 radnych.  

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Leszno na sołectwa; 

 Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady  powiedziała, że doraźna Komisja Statutowa pracująca 

nad nowym statutem Gminy Leszno w trakcie swoich prac zauważyła nieścisłości w podziale 

Gminy na jednostki pomocnicze i wystąpiła z wnioskiem o uaktualnienie i uporządkowanie tego 

podziału. Odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Następnie Przewodnicząca zapytała 

czy radni mają pytania do tej uchwały?  

Pan Jarosław Wróblewski – radny zapytał czy po podjęciu uchwały i ogłoszeniu jej w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Mazowieckiego wieś Szymanówek będzie oficjalnie zaliczona do 

sołectwa Powązki? 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady  powiedziała, że po upływie terminu wejścia życie 

wieś Szymanówek będzie częścią sołectwa Powązki. Następnie zapytała czy są jeszcze jakieś 

pytania w tym temacie? Pytań nie zgłoszono, więc poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła Uchwałę 

Nr XLVI/305/2014 w sprawie podziału Gminy Leszno na sołectwa.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady powiedziała, że w związku z koniecznością przejęcia 

działki drogowej  nr ew. 11 z obrębu Leszno PGR, konieczne jest powołanie Komisji 

Inwentaryzacyjnej. Odczytała uzasadnienie do uchwały. Powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu 

Komisji radni wybrali skład osobowy Komisji Inwentaryzacyjnej i zgłoszeni kandydaci wyrazili 

zgodę na członkostwo w tej Komisji. Powiedziała, że członkami Komisji Inwentaryzacyjnej 
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zgodzili się zostać: p. Lesław Kuczyński, p. Paweł Dutkiewicz, p. Zyta Jędraszka, p. Teresa 

Kołecka oraz p. Leszek Żebrowski. Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały po czym 

zapytała czy są jakieś pytania? Pytań nie zgłoszono więc poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła Uchwałę 

Nr XLVI/306/2014 w sprawie powołania doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Leszno od osoby 

fizycznej z przeznaczeniem na drogę gminną 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady powiedziała, że p. Barbara Zawada, która jest 

właścicielką działki drogowej  nr ew. 298 o pow. 428 m
2
 wystąpiła z wnioskiem o wykup 

przedmiotowej działki pod drogę gminną. Powiedziała, że na dzisiejszym posiedzeniu obecny jest 

p. Zawada (mąż wnioskodawczyni), którego porosiła o przybliżenie tematu.  

Pan Zawada – mieszkaniec Zaborowa przedstawił historię podziału działek budowlanych i zakupu 

dodatkowej działki pokazując położenie nieruchomości na ekranie multimedialnym. Powiedział, że 

historia zaczęła się w roku 1999, kiedy przy podziale działek została wydzielona działka nr 298. 

Powiedział, że jego żona jest właścicielem działki 298 oraz działki położonej bardziej na północ. 

Powiedział, że działka 298 została zakupiona w celu ułatwienia dojazdu do budynku, który 

postawili na swojej działce. W momencie zakupu działka 298 była działką budowlaną i taki status 

został wpisany w akcie notarialnym. Powiedział, że w 2001 roku wystąpili do gminy o podział 

działki i uzyskali zgodę na podział działki pod warunkiem, że wyłączenia działki 134/5 oraz pod 

warunkiem ustanowienia służebności przejścia i przejazdu przez działkę 298. Powiedział, że przez 

jakiś czas nie zajmowali się sprawą i w 2008 roku ponownie rozpoczęli działania w tej sprawie. 

Powiedział, że wówczas zgodzili się na wydzielenie działki 134/5 i przekazanie jej gminie za 

odszkodowaniem i wówczas zostało również ustalone, że działka 298 zostanie wykupiona przez 

gminę na zasadach wolnorynkowych. Wraził nadzieję, że sprawa wykupu działki 298 przez Gminę 

Leszno będzie miała swój finał  najbliższym czasie bo sprawa ciągnie się już wiele lat.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady zapytała czy pozostałe działki składające się na tą 

drogę są już własnością gminy? 

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że działki są już wydzielone jednak tylko część 

(zaznaczone na szaro na ekranie) są własnością gminy. Wójt zaznaczył, że jest to droga, która 

została wrysowana w plan zagospodarowania przestrzennego i dlatego gmina musi przejąć 

wszystkie działki drogowe, które nie są jej własnością.  

Pani Teresa Kołecka – radna zapytała, którędy p. Zawada dojeżdża pan do swojej posesji?  

Pan Zawada – mieszkaniec Zaborowa powiedział, że do swojej posesji wjeżdża od strony ul. 

Willowej przez działkę nr 298.  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że taki a nie inny podział działek p. Zawada miał 

miejsce tylko dlatego, że nie było wówczas jeszcze miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Powiedział, że na odcinku między ul. Willową a Wiosenną działki drogowe nie są 

wytyczone ponieważ naszej gminy nie stać na proponowanie mieszkańcom dokonywania 

podziałów nieruchomości i wykupu działek drogowych. Powiedział, że u nas dziej się to w ten 

sposób, że jeżeli mieszkaniec sam chce podzielić działki, to wówczas przy podziale musi przekazać 

tereny wskazane w planie zagospodarowania przestrzennego na drogi publiczne gminie za 

odszkodowaniem. Powiedział, że przejmowanie działek pod drogi gminne następuje sukcesywnie 
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ale w dość długim okresie czasu. Powiedział, że sprawa p. Zawadów i przejęcia działki 298 trwa tak 

długo ponieważ nie ma  zbyt dużych pieniędzy w budżecie na wykupy gruntów.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały po czym zapytała czy są 

jakieś pytania? Pytań nie zgłoszono więc poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 6 „za”, 0 „przeciw”, 9„wstrzym. się” przyjęła Uchwałę Nr 

XLVI/307/2014 w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Leszno od osoby 

fizycznej z przeznaczeniem na drogę.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta większością 

głosów.  

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Grądy, Gmina Leszno. 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady powiedziała, że do Wójta Gminy wpłynął wniosek od 

właścicieli działek położonych przy działce drogowej o nr ew. 12/32 we wsi Grądy. Mieszkańcy 

zaproponowali, żeby drodze nadać nazwę ul. Zachodzącego Słońca, ul. Rumiankowa lub 

Słoneczna. Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały nazwę ul. Rumiankowa i przychyliły się do 

sugestii geodety gminnego, żeby nadać tę samą nazwę działce drogowej o nr ew. 12/31 będącej 

przedłużeniem działki o nr ew. 12/32. Mając na uwadze, że na terenie gminy nie występuje 

proponowana nazwa podjęcie uchwały jest zasadne. Następnie Przewodnicząca odczytała projekt 

uchwały po czym zapytała czy są jakieś pytania? Pytań nie zgłoszono więc poddała uchwałę pod 

głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 15 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzym. się” przyjęła Uchwałę 

Nr XLVI/308/2014 w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Grądy, Gmina Leszno.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkole podstawowej 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Leszno 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady odczytała uzasadnienie do uchwały, a następnie projekt 

uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały.  

Pytań nie zgłoszono więc poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 15 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzym. się” przyjęła Uchwałę 

Nr XLVI/309/2014 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkole podstawowej, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Leszno 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu podziału Powiatu 

Warszawskiego Zachodniego na okręgi wyborcze przekazanego przez Starostę Warszawskiego 

Zachodniego z dnia 28 kwietnia 2014r. 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady odczytała pismo Starosty Powiatu Warszawskiego 

Zachodniego z dnia 28 kwietnia br. Załącznik do pisma stanowi projekt uchwały Rady Powiatu. 
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Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały po czym zapoznała zgromadzonych z 

proponowanym podziałem powiatu na okręgi wyborcze (okręg wyborczy nr 1 Kampinos i Leszno – 

3 mandaty, okręg wyborczy nr 2 Stare Babice i Izabelin – 6 mandatów, okręg wyborczy nr 3 

Łomianki – 5 mandatów, okręg wyborczy nr 4  Ożarów Mazowiecki – 5 mandatów, okręg 

wyborczy nr 5 Błonie – 4 mandaty). Razem w powiecie wybieranych będzie 23 radnych.  

Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały.  

Pytań nie zgłoszono więc poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 15 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzym. się” przyjęła Uchwałę 

Nr XLVI/310/2014 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu podziału Powiatu 

Warszawskiego Zachodniego na okręgi wyborcze przekazanego przez Starostę Warszawskiego 

Zachodniego z dnia 28 kwietnia 2014r. 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. 13 

Przyjęcie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia 

„Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Leszno” 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady poinformowała, że do „Regulaminu….” kilkakrotnie 

wprowadzane były zmiany, a zgodnie z nową ustawą o ogłaszaniu aktów normatywnych                         

i niektórych innych aktów prawnych należy nie rzadziej niż raz na 12 miesięcy ogłaszać tekst 

jednolity, jeżeli akt prawny był nowelizowany. Powiedziała, że tekst jednolity ogłasza się w formie 

obwieszczenia w dzienniku urzędowym, w którym dany akt normatywny ogłoszono. Zaznaczyła, że 

w regulaminie nic się nie zmienia, jedynie chodzi o poprawienie czytelności aktu prawa 

miejscowego. Powiedziała, że tekst jednolity znajdzie się na stronie internetowej gminy co w 

znacznym stopniu ułatwi mieszkańcom korzystanie z tego dokumentu. Następnie przewodnicząca 

odczytała obwieszczenie i zaznaczyła, że załącznikiem do obwieszczenia jest tekst jednolity 

uchwały z dnia 11 lutego 2013r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości                       

i porządku na terenie Gminy Leszno.  

Zapytała czy radni mają pytania do obwieszczenia lub do załącznika.  

Pytań nie zgłoszono więc poddała przyjęcie obwieszczenia pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 15 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzym. się” przyjęła 

Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia 

„Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Leszno” 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że obwieszczenie zostało przyjęte 

jednogłośnie.  

 

Ad. 14 

Przyjęcie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie wyboru 

metody  ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady odczytała tekst obwieszczenia i zaznaczyła, że 

załącznikiem do obwieszczenia jest tekst jednolity uchwały z dnia 12 grudnia 2012r. w sprawie 

wyboru metody  ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

tej opłaty.  

Zapytała czy radni mają pytania do obwieszczenia lub do załącznika.  
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Pani Barbara Pszczółkowska – Wiceprzewodnicząca Rady uznała, że § 2 ust. 1 uchwały zapis jest 

zbyt ogólny. 

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że w dniu dzisiejszym nie nanosimy żadnych zmian 

do uchwały, a jedynie rada przyjmuje tekst jednolity. Zaznaczył, że do wprowadzania zmian służy 

uchwała zmieniająca.  

Więcej pytań nie zgłoszono więc Przewodnicząca poddała przyjęcie obwieszczenia pod 

głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 15 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzym. się” przyjęła 

Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie wyboru metody  

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że obwieszczenie zostało przyjęte 

jednogłośnie.  

 

Ad. 15 

Przyjęcie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady odczytała tekst obwieszczenia i zaznaczyła, że 

załącznikiem do obwieszczenia jest tekst jednolity uchwały z dnia 12 grudnia 2012r. w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Zapytała czy radni mają pytania do obwieszczenia lub do załącznika.  

Pytań nie zgłoszono więc poddała przyjęcie obwieszczenia pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 15 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzym. się” przyjęła 

Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego określenia szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że obwieszczenie zostało przyjęte 

jednogłośnie.  

Ad. 16 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntu na czas 

nieoznaczony.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady przypomniała, że przed wprowadzeniem projektu 

uchwały do porządku obrad przybliżyła nieco temat. Powiedziała, że Rada Gminy w 2006 roku 

podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntu na czas nieoznaczony. Uchwała 

dotyczyła części działki o nr ew. 471/5 położonej w Lesznie o powierzchni 50 m
2
.                              

W przedmiotowej uchwale została ustalona stawka bazowa czynszu dzierżawy za 1 m
2
 

przedmiotowego gruntu w wysokości 12,00 zł netto miesięcznie. Przypomniała, że w kwietniu br. 

p. Kieszek wystąpiła z wnioskiem o urealnienie tej opłaty. Rzeczoznawca majątkowy wykonał 

wycenę rzeczywistego czynszu dzierżawnego przedmiotowego gruntu. Wykazał w operacie 

szacunkowym z dnia 12 maja 2014r., że wysokość stawki czynszu dzierżawy gruntu o powierzchni 

50 m
2 

wynosi 419 zł netto / miesięcznie.  
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Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zapytała czy radni mają jakieś 

pytania w tym temacie? 

Pytań nie zgłoszono więc poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 15 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzym. się” przyjęła Uchwałę 

Nr XLVI/311/2014 zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntu na czas 

nieoznaczony.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. 17 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Nie było odpowiedzi na interpelacje.   

Ad. 18 

Sprawy różne 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady zapytała, kto chce zabrać głos w sprawach różnych.  

Pan Paweł Dutkiewicz – radny poprosił o odnowienie przystanku szkolnego we wsiach 

Trzciniec/Stelmachowo, ponieważ jest bardzo obdrapany i pomazany. Zapytał również, kiedy firma 

wykonująca instalację lamp ulicznych we wsiach Trzciniec i Stelmachowo planuje zakończenie 

prac?  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że przystanki są bardzo brzydkie i raczej należy je 

wymienić na nowe (na takie jak stanęły w Gawartowej Woli), ale niestety nie ma na to już 

pieniędzy w budżecie tegorocznym. Powiedział, że narazie przystanki zostaną nieco odnowione, 

jednak docelowo konieczna jest wymiana przystanków na nowe. Powiedział,  że otrzymał 

informację od wykonawcy, iż lampy już jutro powinny świecić w tych miejscowościach. Jeżeli tak 

się nie stanie to prosił o informację w tej sprawie.  

Pani Stanisława Kucharska – mieszkanka wsi Leszno powiedziała, że pkt 14 dzisiejszej sesji 

związany z wnioskiem złożonym przez p. Kucharską został zdjęty z porządku obrad. Zaznaczyła, że 

złożonego pisma nie nazwała skargą tylko wnioskiem i skierowała go do Komisji Rewizyjnej. 

Poprosiła o podanie do protokołu precyzyjnych przyczyn, dlaczego ta uchwała nie mogła być          

w dniu dzisiejszym podjęta i zostanie przesunięta w czasie? Powiedziała, że argumenty 

przedstawione przez p. mecenas są dla Niej mało przekonywujące. Powiedziała, że wg jej wiedzy 

Rada Gminy jest organem ustawodawczym, a Komisja Rewizyjna ma zawsze uprawnienia 

kontrolne i takowe ma zapisane w swoim planie działania na rok 2014, a które zostały przyjęte 

przez Radę Gminy. Powiedziała, że jej zdaniem Komisja Rewizyjna ma uprawnienia, żeby 

ustosunkować się  do wniosku mieszkańca. Poprosiła, żeby sprecyzowane przyczyny zostały 

dokładnie podane do protokołu dzisiejszej sesji.  

Pani Marzena Przywała – mieszkanka wsi Leszno zapytała, czy skoro ten wniosek wpłynął 

bezprawnie to co będzie z wnioskami, które wpłynęły wcześniej? Czy te wnioski i skargi będą 

ponownie rozpatrywane czy mają moc prawną? Zapytała czy ktoś z Urzędu Gminy odpowiada za 

to, żeby wszystko działało poprawnie?  

Pani Halina Dańko – radca prawny powiedziała, że wszystkie uchwały, które były podejmowane w 

przeszłości w sprawie rozpatrzenia skarg i nie zostały przez nikogo zaskarżone mają moc 

obowiązującą. Powiedziała, że w przypadku uchwały o której mowa, nie doszło do podjęcia 

uchwały ponieważ Rada Gminy zdjęła ją z porządku obrad i będzie w tej sprawie procedowała 

dalej. Powiedziała, że niezależnie od faktu czy akt prawny został podjęty prawidłowo czy też z 
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naruszeniem przepisów, jeżeli nie zostanie w ustawowym terminie zaskarżony, to jest 

obowiązujący.  

Pani Marzena Przywała – mieszkanka wsi Leszno jakie teraz zostaną podjęte działania w celu 

rozpatrzenia wniosku p. Kucharskiej? 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady powiedziała, że wnioskodawca zostanie powiadomiony 

o kolejnym terminie rozpatrzenia skargi. Zapytała p. mecenas, czy Rada Gminy teraz powinna 

podjąć uchwałę o zleceniu kontroli przez Komisję Rewizyjną. Zapytała czy jest możliwość podjęcia 

takiej uchwały w dniu dzisiejszym? 

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy  zaznaczył, że jeżeli taka uchwała zostanie podjęta w dniu 

dzisiejszym, to zostanie przez niego zaskarżona, ponieważ będzie niezgodna z ustawą o 

samorządzie gminnym. Na pytanie przewodniczącej o przyczynę niezgodności z ustawą wyjaśnił, 

że materiały na sesję muszą być przygotowane i przekazane odpowiednio wcześniej.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady zarządziła przerwę 5 minutową w obradach. Po 

przerwie przewodnicząca zaproponowała zwołanie sesji nadzwyczajnej w czwartek 5 czerwca o 

godz. 17:30, podczas której zostanie podjęta uchwała o zleceniu przeprowadzenia kontroli przez 

Komisję Rewizyjną. W celu zorientowania się czy radnym odpowiada zaproponowany termin 

Przewodnicząca poddała swoją propozycję pod głosowanie.   

Rada Gminy stosunkiem głosów 15 „za”  poparła zaproponowany termin sesji nadzwyczajnej. 

Zapytała czy p. mecenas będzie odpowiadał termin wspólnego posiedzenia Komisji Statutowych w 

najbliższy poniedziałek 2 czerwca o godz. 17:00?  Pani mecenas zaakceptowała proponowany 

termin.  

Zapytała czy w sprawach różnych, ktoś jeszcze chce zabrać głos? 

Pani Bożena Śliwińska – radna poinformowała, że wraz z p. Czarnomską otrzymały odpowiedź na 

zapytanie, które zostało zadane na posiedzeniu Rady Gminy w dniu 26 marca. Zapytanie dotyczyło 

podtrzymania przez Wójta postanowienia  z dnia 7 marca, którym uchylał swoje postanowienie z 

dnia 26 lutego w sprawie nałożenia obowiązku przeprowadzenia oceny oddziaływania na 

środowisko dla przedsięwzięcia polegającego na budowie budynku produkcyjno – magazynowego 

z częścią socjalną przez firmę Agra Foods, nie biorąc zupełnie pod uwagę protestu radnych ani 

wniosków i skarg mieszkańców. W odpowiedzi na zapytanie p. Wójt podtrzymuje swoje 

stanowisko, które zawarł już wcześniej w piśmie do radnych z dnia 24 marca, w którym odrzuca 

wnioski mieszkańców i protest radnych. Powiedziała, że z pewnością nie jest to odpowiedź 

satysfakcjonująca mieszkańców.  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy  zapytał czy w pismach o których mowa zostało użyte 

sformułowanie, że Wójt odrzuca wnioski mieszkańców?  

Pani Bożena Śliwińska – radna powiedziała, że skoro wnioski dotyczyły zobligowania inwestora do 

sporządzenia raportu oddziaływania na środowisko, a Wójt swoim postanowieniem i późniejszym 

podtrzymaniem stanowiska zdjął taki obowiązek z inwestora to jest to równoznaczne z odrzuceniem 

wniosków. Powiedziała, że skargi mieszkańców na działalność firmy Dawtona i teraz Agra Foods 

świadczą o tym, że firmy te nie przestrzegają zasad ochrony środowiska, powodując postępującą 

degradację terenów i nie możemy tego nie zauważać.  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy  powiedział, że od wielu lat skargi od mieszkańców 

przekazywane są do odpowiednich organów ponieważ gmina nie ma w swoich kompetencjach 

żadnego wpływu na to co robi ta firma. Skargi są przesyłane do Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska lub innych instytucji. Powiedział, że zarówno mieszkańcy jak i Rada Gminy 

wielokrotnie otrzymywali odpowiedzi z instytucji wyższych rangą, w których z tego co mu 
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wiadomo nie było informacji, że Gmina lub Wójt dopuścili się jakiegoś zaniedbania w stosunku do 

ochrony środowiska.  Wójt zadeklarował, że tak jak dotychczas wszelkie skargi mieszkańców 

dotyczące zatruwania środowiska będą przesyłane do odpowiednich organów nadzoru. Powiedział, 

że ani Wójt, ani inny organ Gminy nie ma możliwości zamknięcia czy likwidacji zakładu. 

Przypomniał, że wystąpił do Starostwa o zobligowanie firm Agra Foods i Dawtona do wykonania 

dokumentu dużo szerszego zwanego przeglądem ekologicznym. Powiedział, że firmy otrzymały 

decyzje od Starosty, nie odwołały się od nich więc muszą przedstawić przegląd ekologiczny w 

określonym terminie. Powiedział, że jeżeli w przeglądzie zostaną wykazane jakiekolwiek 

nieprawidłowości, wówczas właściciele firmy będą musieli usunąć wszystkie nieprawidłowości              

i poinformować Starostę o wykonaniu zaleceń.  

Pani Bożena Śliwińska – radna powiedziała, że zgadza się co do wypowiedzi p. Wójta i ma 

świadomość, że Gmina w taki sposób wspiera działania mieszkańców. Powiedziała, że jednak Wójt 

nie skorzystał z okazji nałożenia na tak uciążliwy zakład obowiązku wykonania raportu 

oddziaływania na środowiska. Powiedziała, że wyraża ubolewanie, że Wójt wydając decyzję 

anulującą zobligowanie inwestora do sporządzenia raportu nie staną po stronie mieszkańców.  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy  powiedział, że nie prawdą jest, że on nie stoi po stronie 

mieszkańców. Powiedział, że argumenty przedstawione przez przedsiębiorstwo w zażaleniu były 

takie a nie inne i zostały przyjęte za przekonujące, stąd zmiana decyzji Wójta. Przypomniał, że  

organy powołane do nakładania obowiązku wykonania raportu oddziaływania inwestycji na 

środowisko czyli Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska i Starosta wydali decyzje w których 

inwestor został zwolniony z obowiązku wykonywania raportu. Powiedział, że Wójt zgodnie z 

Kodeksem Postępowania Administracyjnego ma prawo zmienić swoją decyzję i w tym przypadku 

ten przepis został użyty. Powiedział, że jeżeli nowa inwestycja będzie naruszała w jakikolwiek 

sposób zasady ochrony środowiska, to Urząd Gminy będzie interweniował i przekazywał swoje 

uwagi i uwagi mieszkańców do odpowiednich organów. Przypomniał, że radni byli na spotkaniu w 

Dawtonie i wówczas właściciel firmy zobowiązał się do wprowadzenia pewnych zmian w 

funkcjonowaniu zakładu – stwierdził, że może warto poczekać, aż rozpocznie się cykl produkcyjny, 

żeby sprawdzić, czy  wywiąże się ze swoich obietnic. Wójt powiedział, że jeżeli właściciel 

Dawtony nie wywiąże się ze złożonych obietnic a działalność zakładu będzie uciążliwa dla 

mieszkańców, on sam będzie pierwszą osobą, która złoży doniesienia do wszystkich 

kompetentnych organów włącznie z prokuraturą jeżeli zajdzie taka konieczność.  

Pani Bożena Śliwińska – radna powiedziała, że chciałaby, żeby p. Wójt spróbował zrozumieć 

również drugą stronę. Gdyż podczas spotkania z przedstawicielem firmy Agra Foods p. Pawłem 

Wielgomasem w lutym, radni nie zostali powiadomieni o planowanej budowie hali produkcyjno 

magazynowej z częścią socjalną, mimo, że już w styczniu został złożony wniosek o wydanie 

decyzji środowiskowej dla tego przedsięwzięcia. Powiedziała, że odnosi wrażenie, że pewne 

informacje są przed radnymi i  mieszkańcami wręcz ukrywane, bo skoro dokumenty zostały 

złożone już w styczniu do Urzędu Gminy to zarówno inwestor jak i władze gminy wiedziały o 

planowanej budowie. W lutym radni wyszli z tego spotkania wręcz zadowoleni, gdyż p. Paweł 

obiecał, że na walnym zebraniu właścicieli zostaną podjęte kroki w celu zmniejszenia uciążliwości 

dla mieszkańców, które to ustalenia w formie programu naprawczego przekaże Radzie Gminy na 

spotkaniu. Do tej pory p. Wielgomas nie spotkał się z Radą i żadnego programu naprawczego nie 

przedstawił.  

Pan Wojciech Bochnak – mieszkaniec wsi Powązki zapytał kiedy i w jaki sposób zostanie 

zakończony remont drogi gminnej od kapliczki na Powązkach przy posesji p. Połcia w stronę lasu, 
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ponieważ po rozmowie z pracownikiem Urzędu Gminy, p. Latoszkiem jest zdezorientowany. 

Powiedział, że najpierw uzyskał informację, że droga zostanie wykorytowana i wysypana 

tłuczniem, a później, że jednak nie będzie robiona i że jest to decyzja p. Wójta i z nim należy się w 

tej sprawie kontaktować. Powiedział, że w tej chwili zrobiona jest wielka rynna, która na  łączeniu z 

drogą dojazdową do Jego posesji ma ok. 40 cm głębokości i uniemożliwia dojazd do posesji.  

Zapytał ponadto w jakiej technologii planowane jest wykonanie tej drogi,  ponieważ na tej drodze 

przy zwiększonych opadach woda stoi, a teraz po tak dużym obniżeniu terenu zapewne sytuacja 

jeszcze się pogorszy? Zapytał na jakiej zasadnie została ustalona kwota jaką Gmina może zapłacić 

za wykonanie przebudowy przedszkola w Lesznie? Zapytał jakie są założenia i na jakiej zasadzie są 

przyjmowane kwoty do budżetu, skoro jest aż tak duża rozbieżność między tym co jest zapisane  w 

budżecie a kwotami zawartymi w ofertach przetargowych?  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy  powiedział, że w sprawie drogi niestety nie zna tematu i nie 

odpowie od razu, bo musi skonsultować sprawę z pracownikiem. Co do przetargu zasugerował, 

żeby mieszkaniec, jeśli jest zainteresowany warunkami przetargu, odwiedził stronę Biuletynu 

Informacji Publicznej Gminy Leszno, gdzie są zamieszczane wszystkie dokumenty przetargowe. Co 

do ustalania ceny to wykonywany jest kosztorys inwestorski oraz zatrudniany jest biegły 

budowlaniec, który urealnia kosztorys. Powiedział, że wg kosztorysu inwestorskiego cena 

wykonania tego zadania oscylowała w okolicy 7 mln zł, jednak z naszych doświadczeń i po 

urealnieniu kosztorysu oczekujemy, że oferta na wykonawstwo powinna zmieścić się w kwocie 5 

mln zł.  

Pni Agnieszka Majcher – mieszkanka ul. Ogrodowej w Lesznie powiedziała, że w decyzji 

środowiskowej Starostwa Powiatu Warszawskiego Zachodniego z dnia 31 stycznia 2005r. Starosta 

wyraźnie określił działkę na której firma Dawtona może wylewać podczyszczone ścieki rolnicze. 

Powiedziała, że w tej decyzji wskazana jest działka 4/10, położona przy ul Fabrycznej, natomiast 

mieszkańcy wielokrotnie informowali p. Wójta i Urząd Gminy, że ścieki wylewane są na działce 

7/34 przy ul. Ogrodowej. Powiedziała, że w jednej z rozmów telefonicznych mieszkaniec uzyskał 

informację, że ma sam zgłosić fakt wylewania ścieków do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska więc nie może się zgodzić ze stwierdzeniem, że Wójt robi wszystko, żeby pomóc 

mieszkańcom. Powiedziała, że po interwencjach mieszkańców wielokrotnie na miejsce przyjeżdżali 

pracownicy Urzędu Gminy więc prosi, żeby p. Wójt się do tego ustosunkował.  

 Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy  powiedział, że nie zgadza się z wypowiedzią mieszkanki i 

uważa, że zawarte w niej informacje są nie do końca prawdziwe. Powiedział, że nie wierzy iż 

którykolwiek z pracowników kazałby mieszkańcowi samodzielnie dzwonić do WIOŚu. Powiedział, 

że na każdą zgłoszoną interwencję jedzie pracownik urzędu wraz z Zastępcą Wójta i po każdej 

interwencji spisywana jest notatka, która jest przekazywana odpowiednim organom nadzoru.  

Pani Stanisława Kucharska – mieszkanka wsi Leszno zapytała jak to jest możliwe, że tak duża 

firma może pozwolić sobie na wylewanie ścieków w zupełnie innym miejscu niż wskazane w 

decyzji starosty? Powiedziała, że decyzja starosty na rolnicze wykorzystywanie podczyszczonych 

ścieków przemysłowych jest obwarowana pewnymi uwarunkowaniami, m.in. obliguje do 

wykonywania badań gleby. Jak badania gleby mają być wiarygodne skoro ścieki wylewane są w 

zupełnie innym miejscu? Powiedziała, że dokumentacja Dawtony i innych firm wchodzących w 

skład spółki jest kompletna i piękna, ale rzeczywistość jest zupełnie inna. Powiedziała, że była w 

starostwie ponieważ mieszkańcy zostali pominięci jako strona podczas wydawania decyzji o 

rolniczym wykorzystywaniu ścieków. Dowiedziała się wówczas, że owszem starostwo decyzję 

wydało ale żadnych uprawnień kontrolnych nie posiada w tym zakresie. Zapytała gdzie mieszkańcy 
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maja się udawać skoro ani gmina ani starostwo, a są to najbliższe organy władzy państwowej, nie 

pomagają w tej sprawie.  

Pan Jarosław Wróblewski – radny poprosił o zamontowanie tablic informacyjnych w Wilkowej 

Wsi.  

Ad. 19 

Zamknięcie posiedzenia 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła 

posiedzenie Rady Gminy o godzinie 19:45. 

        

        

Przewodnicząca Rady Gminy 
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